
 

NOTATKA  

z posiedzenia  Komisji Samorządu Terytorialnego i 

Administracji Państwowej 

Data posiedzenia: 27 lutego 2014 r. 

Nr posiedzenia: 155 

  

 

Posiedzeniu przewodniczył: przewodniczący komisji Janusz Sepioł. 

 

  

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie ustawy o funduszu sołeckim (druk senacki nr 571, 

druki sejmowe nr 1755, 2102, 2129 i 2129-A). 

 

W posiedzeniu uczestniczyli:  senatorowie członkowie komisji: Tadeusz Arłukowicz, Witold 

Gintowt-Dziewałtowski, Zbigniew Meres, Ireneusz 

Niewiarowski, Jarosław Obremski, Janusz Sepioł, Krzysztof 

Słoń,  

 

 
 goście: 

 Ministerstwo Administracji i Cyfryzacji: 

 podsekretarz stanu Magdalena Młochowska, 

 dyrektor Departamentu Współpracy z Jednostkami 

Samorządu Terytorialnego Szymon Wróbel, 

 Ministerstwo Finansów: 

 główny specjalista w Departamencie Finansów Samorządu 

Terytorialnego Alina Karolak, 

 starszy specjalista w Departamencie Finansów Samorządu 

Terytorialnego Aldona Pasik,  

 Biuro Stowarzyszenia Sieć Obywatelska – Watchdog Polska: 

 pracownik Karol Mojkowski, 

 

  Kancelaria Senatu: 

 starszy legislator w Biurze Legislacyjnym Michał Gil. 

 

 

Przebieg posiedzenia:  

Ad 1. 

 

Ustawę omówiła podsekretarz stanu w Ministerstwie Administracji i Cyfryzacji Magdalena 

Młochowska. Ustawa ma na celu usunięcie mankamentów ustawy z dnia 20 lutego 2009 r. o 

funduszu sołeckim. Nowela doprecyzowuje obowiązujące uregulowania, które budzą 

wątpliwości interpretacyjne oraz stanowią barierę dla rozwoju funduszy sołeckich. 

Przedstawiciel Biura Legislacyjnego przedstawił opinię w sprawie ustawy wraz z uwagami.  

Senatorowie zadali przedstawicielowi rządu pytania dotyczące wygasania 

niewykorzystanych środków budżetowych w roku budżetowym oraz zasad wyrażania przez 

radę gminy zgody na utworzenie funduszu sołeckiego. 

Wiceminister wyjaśniła, że jest nieliczna grupa środków niewygasających i jest to problem 
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marginalny.  

W trakcie dyskusji senatorowie interesowali się, kto i kiedy przedstawia radzie gminy 

decyzję o rozdysponowaniu funduszu sołeckiego oraz na jakiej podstawie, a także co 

oznacza zapis art. 12 ust. 2 mówiący o monitorowaniu i wdrażaniu mechanizmu 

korygującego przez ministra właściwego do spraw administracji. Senatorowie podnosili 

kwestię zbyt krótkiego vacatio legis, które powinno być co najmniej czternastodniowe. 

Nowe przepisy ustawy, wyjaśniła Magdalena Młochowska, ułatwiają realizację funduszu 

sołeckiego, rada gminy musi podjąć decyzję, czy tworzy fundusz sołecki, czy nie. 

Mechanizm korygujący jest wymogiem ustawy budżetowej i dotyczy reguły wydatkowej, a 

krótki okres vacatio legis jest wprowadzony po to, by ustawa weszła w życie jak najszybciej 

i była czynnikiem mobilizującym samorządy. 

Senator Ireneusz Niewiarowski zgłosił wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek.  

W wyniku głosowania komisja przyjęła ten wniosek.  

Na sprawozdawcę komisji wybrano senatora Ireneusza Niewiarowskiego. 

 

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek (druk senacki nr 571A). 

 

  

  

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową. 

Opracowano w BPS 


